

## EDİTÖRDEN

57. sayımızdan herkese merhaba,

1975 yılından beri yayın hayatına aralıksız devam eden *İlahiyat Tetkikleri Dergisi*'ne şimdiye kadar emek vermiş tüm editör hocalarıma ve ekiple-rine sonsuz teşekkür ederek cümlelerime başlamak istiyorum. Özellikle 44. sayıdan 56. sayıya kadar birlikte yürüdüğümüz yola bu sayıyla birlikte noktayı koyduğumuz kıymetli editörüm ve hocam Prof. Dr. Ömer KARA'ya başta dergiye yaptığı katkılarından dolayı huzurlarınızda teşekkür edi-yorum. Ömer Bey dergiyi devraldığına yapacak çok iş vardı. Onun son "Editörden" yazısını okuduğunuzda neler yaptığına şahit olabilirsiniz. Her şey bir tarafa onun, derginin uluslararasılaşmasına verdiği üstün çabalar takdire şayandır. Şimdi vazife sırası bizde ve itiraf etmem gerekirse dergi-cilik adına gelinebilecek neredeyse en üst noktaya çıkmayı başarmış bir dergiye editör olmak hâliyle çok zor. Ancak yine de bu zorluğun üstesinden gelebilmek için canla, başla çalışacağımızın sözünü veriyorum. Dergide başarı sağlamanın en önemli yollarından biri ekiptir. Ekibiniz canla başla çalışan üyelere oluştuğunda sırtınız yere gelmez. Ömer Bey'in en büyük şanslarından biri de ekibiydi hiç kuşkusuz. Bu ekipte olma bahtiyarlığına eren biri olarak öğrendiğim en önemli işlerden biri editör kurulu üyelerinden alan editörlerine, dil editörlerinden danışma kurulu üyelerine kadar dergiye katkı sağlayacak hocaların belirlenmesi idi. Biz de daha önce de editör yardımcısı olarak dergiye katkı sunan Yakup KIZILKAYA, Osman Nuri KARADAYI ve Ahmet ÇAKMAK'ın yanı sıra Muhammet YEŞİLYURT arkadaşlarımla ve ayrıca Nurun Nisa BAYRAM, Talha ÖZDEMİR ve Zeynep KELEŞOĞLU'yla yolumuza devam ediyoruz. Yine danışma kurulu ve alan editörleri hocalarım arasında bazı güncellemeler yaptık. Daha önce dergiye katkı yapan ve yeni aramıza katılan tüm hocalarıma teşekkür ediyorum.

57. sayı *İlahiyat Tetkikleri Dergisi* adına birçok yeniliğin yapıldığı bir sayı oldu. Rektörlüğümüz tarafından desteklenen ve Rektör Yardımcılarımızdan Prof. Dr. Ayşe BAYRAKÇEKEN YURTCAN hocamızın katkılarıyla içinde bizim de yer aldığımız 21 dergi için uluslararası standartlarda destek alabileceğimiz profesyonel bir şirket olan AVES firması ile anlaşıldı. Buna göre makale kabullerini <https://jir.manuscriptmanager.net> adresinden almaya başladık. Dergimizin yeni arayüzü için <https://theology-ataunipress.org/> sayfasını ziyaret edebilirsiniz. Bu arada dergiparkı kullanan araştırmacılarımız, takipçilerimiz için söyleyeyim: Dergipark'tan çıkmadık. Sayı yayımlandığında tüm makalelere <https://dergipark.org.tr/tr/pub/ilted> adresinden erişebilirsiniz. Yazarlarımız, hakemlerimiz ve tüm kullanıcılar açısından farklı bir platform olsa da bu durum yazar kaybımıza neden olmadı. Yazarlarımız için söylüyorum; makale gönderiminde karşılaşacağınız her türlü sorunu haber verdiğinizde en kısa sürede size müspet dönüş sağlanacaktır. Bu süreçte desteklerini esirgemeyen hakemlerimize ayrıca teşekkür etmek istiyorum. Zira bizler gibi onlar için de yeni sürece adap-tasyon biraz zaman olsa da sisteme uyum sağlayabildiler. Bu süreçte makale kabullerinden yayın aşamasına, dergi kapağı, mizanpaj ve dizgiden web alanına varıncaya kadar baştan sona bir yeniliğe gittik. Takdirlerinize sunuyoruz...

Dergimiz için aldığımız kararlardan biri de daha önce basılı ve online yayın hayatına devam ederken bu sayıdan itibaren sadece online devam edecek olmaktır. Bu arada makale gönderimi sırasında tarih aralığı sınırını kaldırdık. İstedığınız vakitte dergimize makale gönderebilirsiniz. Yalnız yılda iki sayıda toplam yayımlanan makale sayısını 23 ile sınırladık. Bunlardan bir kısmını kitap kritiği, çoğunluğunu ise araştırma makaleleri oluş-turacaktır. Uluslararasılaşmada önemli faktörler arasında yer alan yabancı yazarlar ve yabancı hakemlere daha fazla yer vermek istediğimizi başta belirtmek isterim. Ancak bu durum yurtiçinden makale almayacağımız anlamına gelmiyor. Özellikle yazarlarımıza seslenmek istiyorum: Tabi ki her çalışma kıymetlidir ve atıf almayı hak eder. Önemli olan da yazarken faydalı olmak, alanda boşluğu doldurmak değil midir? Sizlerden özellikle bu manada katkılar sunmanızı bekliyoruz.

Biraz da 57. sayımızdan haber verelim. Haziran 2022 sayımız için dergiye 61 makale gönderildi. Editör kurulu, alan editörleri ve hakemlerimizin titiz incelemeleri neticesinde 51'i reddedildi, 5'i Türkçe, 3'ü İngilizce ve 2'si Arapça olmak üzere toplam 10 makale ile karşınızdayız. Bu makalelerden 8'i araştırma makalesi, 2'si ise kitap kritiğidir.

*İlahiyat Tetkikleri Dergisi*'ni hak ettiği yerlere taşıyabilmek için ekibim de ben de elimizden gelen gayreti gösteriyoruz. Son olarak başta maddi-ma-nevi desteklerini esirgemeyen Rektörlüğüme ve Dekanlığıma, ekibime, alan editörlerime -nitekim onları bu sayıda çok yordum, hakemlerime, ya-zarlarımıza ve en nihayet AVES ekibine teşekkür ederim. Yeni arayüzümüzü, yeni içeriğimizi takdirlerinize sunuyorum. Bir dahaki sayıda görüşmek üzere...

Doç. Dr. Reyhan KELES

## EDITORIAL

Hello from our 57<sup>th</sup> issue,

I would like to start my words by endless thanks to all editors and their teams who worked hard for *Journal of İlahiyat Researches*, which has been published continuously since 1975. I especially want to express my gratitude to Prof. Dr. Ömer KARA, with whom we worked together from 44<sup>th</sup> issue till 56<sup>th</sup> issue and ended this collaboration with this very issue, for all his contributions to the journal. When he assumed the journal, there was really much work to do. When you read his last "Editorial", you can observe what he did in his time. Everything aside, his extraordinary efforts on the internationalisation of the journal are praiseworthy. Now, I have this duty and truth be told, it is naturally challenging to be the editor of a journal which almost made it to the apex in journalism. However, I promise that we will work with my team to be able to overcome all the challenges. One of the keys for success in journalism is the team. If your team consists of people working heartily, you will never go down. Undoubtedly, Mr. KARA was really lucky about his team. One of the most important tasks I have learnt thanks to having the chance to be a part of this team is identifying the right people from editorial board members to field editors, from language editors to advisory board who can contribute to the journal. Now, we move on with Yakup KIZILKAYA, Osman Nuri KARADAYI and Ahmet ÇAKMAK who all previously worked as associate editors and as our new associate editor Muhammet YEŞİLYURT, and with Nurun Nisa BAYRAM, Talha ÖZDEMİR and Zeynep KELEŞOĞLU. We also made some updates about the teams in the advisory board and field editors. I express my thanks to all our previous contributors and to the new members of our journal's team.

57<sup>th</sup> has been an issue with a number of innovations for *Journal of İlahiyat Researches*. Due to the support of our Rectorate, an agreement was made with AVES, a professional company from which we can benefit in international standards, for 21 journals including ours thanks to the efforts of our vice-rector Prof. Dr. Ayşe BAYRAKÇEKEN YURTCAN. Accordingly, we have started to accept the new submitted articles at <https://jir.manuscriptmanager.net/>. You can visit <https://theology-ataunipress.org/> for our new journal interface. By the way, I want to state this for our researchers and followers using dergipark: We have not exited from dergipark. When the issue is published, you can access all of the articles from <https://dergipark.org.tr/pub/iltd>. Despite having a different platform for our writers, referees and all users, this did not cause us lose writers. I want to state this for our writers: if you inform us about any problems you could experience in submitting articles, we will provide constructive reply as soon as possible. I specifically want to thank to our referees who always helped us during all this process. This is because although getting adapted to the new system took quite some time for them, as it did for us, they could achieve this in the end. In this whole process, we have made thorough innovations from article submit to publication stage, journal cover, and page-layout, from typesetting to web pages. We submit all of them to your appreciation...

Another decision we have made for our journal is that, while it was previously both in published and online forms, beginning from this issue it will be published only in online form. In addition, we have abolished the date range line for article submit. You can send articles to our journal whenever you want. However, we have decided to limit the number of articles to be published in two issues in a year, with 23. Some of them will be book critics and most will be made up of research articles. I initially want to state that we want to give more place to foreigner writers and foreigner referees, who are among significant factors in internationalisation. Yet, this does not mean that we will not accept articles from inside the country. I want to address our writers especially: Undoubtedly all studies are valuable and worthy of being referred to. Is not it the important thing to be beneficial and filling a gap in the field while writing? We expect you to provide contributions specifically in this manner.

Now, let's turn to the 57<sup>th</sup> issue. For our June 2022 issue, 61 articles were sent to our journal. As a result of the meticulous evaluation by our editorial board, field editors and referees, 51 of them were rejected. Here we are with a total of 10 articles, 5 in Turkish, 3 in English and 2 in Arabic. 8 of these are research articles and 2 of them are book critics.

Both my team and I do our best to take *Journal of İlahiyat Researches* to its rightful place. Once and for all, I want to express my gratitude firstly to Rectorate and Deanery for their continuous moral and material support, to my board, to my field editors – whom I exhausted much in this issue-, to the referees, to our writers and finally to the AVES team. I submit our new interface and content to your appreciation... See you in the next issue.

Assoc. Prof. Dr. Reyhan KELEŞ

## رئاسة تحرير المجلة

أود أن أبدأ كلامي بالشكر اللامتناهي لجميع المحررين وفرقهم الذين ساهموا في مجلة İlahiyat Tetkikleri Dergisi التي تنشر بلا توقف منذ عام ١٩٧٥، أود بشكل خاص أن أعبر عن امتناني لـ أ. د. Ömer KARA على جميع مساهماته الفعالة في المجلة، فقد عملنا معا من العدد ٤٤ حتى العدد ٥٦ وأغبنا هذا التعاون معه في هذا العدد، عندما تولى المجلة كان هناك الكثير من العمل الذي يجب القيام به، عندما نقرأ آخر "رئاسة تحرير المجلة" له يمكننا ملاحظة ما فعله في هذا الوقت، فجهوده المتميزة في تدويل المجلة جديرة بالثناء، الآن أقوم أنا بهذا المهمة، في الحقيقة من الصعب أن تكون محرراً لمجلة كادت أن تصل إلى القمة في مجال المجالات العلمية، ومع ذلك، أعد بأننا سنعمل بجد لنكون قادرين على التغلب على جميع التحديات، إن أحد أهم أسباب النجاح في مجال المجالات العلمية هو الفريق، إذا كان فريقك يتكون من أشخاص يعملون بجد فلن تفشل أبداً، مما لا شك فيه أن Ömer KARA كان محظوظاً حقاً بفريقه، إن من أهم الأشياء التي تعلمتها عندما أتيت لي الفرصة وأصبحت جزءاً من هذا الفريق، هو تحديد الأشخاص المناسبين من أعضاء هيئة التحرير إلى محرري الفروع، ومن محرري اللغات إلى اللجنة الاستشارية الذين يمكنهم المساهمة في المجلة، والآن نواصل طريقنا مع Ahmet ÇAKMAK, Osman Nuri KARADAYI, Yakup KIZILKAYA الذين عملوا جميعاً سابقاً كمحررين مساعدين ومحررين المساعد الجديد Muhammet YEŞİLYURT ومع Zeynep KELEŞOĞLU, Talha ÖZDEMİR, Nurun Nisa BAYRAM. قمنا أيضاً بإجراء بعض التحديثات في اللجنة الاستشارية والمحررين، أعرب عن شكري لجميع المساهمين السابقين لدينا ولأعضاء الجدد في فريق مجلتنا.

العدد السابع والخمسون يحتوي على عدد من الابتكارات لمجلة *İlahiyat Tetkikleri Dergisi*، بفضل دعم رئيس جامعتنا لنا فقد إبرامت جامعنا اتفاقية مع AVES من أجل ٢١ مجلة بما في ذلك مجلتنا، وذلك بفضل جهود نائب رئيس الجامعة أ. د. Ayşe BAYRAKÇEKEN YURTCAN، ولقد بدأنا في قبول المقالات المقدمة الجديدة على <https://jir.manuscriptmanager.net/>، يمكنكم زيارة [ataunipress.org/](http://ataunipress.org/) - <https://theology.aves.edu.tr/tr/pub> للحصول على موقع المجلة بملته الجديدة، بالمناسبة أريد أن أوضح هذا لباحثينا ومتابعينا أننا لم نخرج من Dergipark. عند نشر العدد السابع والخمسين يمكنكم الوصول إلى جميع المقالات عن طريق <https://dergipark.org.tr/tr/pub>، على الرغم من وجود موقع جديد لكتابنا وحكامنا وجميع المستخدمين إلا أن هذا لم يتسبب في فقدان الكتاب، أريد أن أوضح هذا لكتابنا: عند إبلاغنا بأي مشكلة قد تواجهكم في إرسال المقالات سنقدم ردّاً بناءً في أقرب وقت ممكن، أود أن أشكر الحكام الذين ساعدونا دائماً خلال هذه العملية، وعلى الرغم من أن التكيف مع النظام الجديد استغرق بعض الوقت منا ومنكم على حد سواء إلا أنهم يمكنهم تحقيق ذلك في النهاية، في هذه العملية برمتها قمنا بعمل تحديثات شاملة من إرسال المقالة إلى مرحلة النشر.

قرار آخر اتخذناه لمجلتنا هو أنه في حين أن المجلة كانت في السابق بشكل إلكتروني وورقي بدءاً من هذا العدد سيتم نشرها إلكترونياً فقط، بالإضافة إلى ذلك قمنا بإلغاء النطاق الزمني لإرسال المقالة، يمكنكم إرسال المقالات إلى مجلتنا متى شئتم، ومع ذلك فقد قررنا الحد من عدد المقالات بـ ٢٣ التي سيتم نشرها في عددي كل سنة، سيكون بعضها في نقد الكتب وسيكون معظمها في مقالات بحثية، أريد في البداية أن أوضح أننا نريد إعطاء مكان أكبر للكتاب الأجنبي والحكام الأجنبي الذين هم من بين العوامل المهمة في التدويل، لكن هذا لا يعني أننا لن نقبل مقالات من داخل البلاد، أريد أن أخاطب كتابنا بشكل خاص: لا شك أن كل الدراسات قيمة وتستحق الإشادة بما أليس من المهم أن تكون مفيداً وأن تسد ثغرة في مجال ما أثناء الكتابة؟ نتنظر منكم تقديم مساهمات على وجه التحديد بهذه الطريقة.

الآن، لننتقل إلى العدد ٥٧، بالنسبة لعدد حزيران ٢٠٢٢ تم إرسال ٦١ مقالة إلى مجلتنا، وبعد التقييم الدقيق من قبل هيئة التحرير والمحررين والحكام لدينا تم رفض ٥١ منها، نحن هنا مع إجمالي ١٠ مقالات، ٥ منها باللغة التركية، و ٣ باللغة الإنجليزية و ٢ باللغة العربية، ٨ من هذه المقالات مقالة بحثية و ٢ منها نقد للكتب.

نبدل أنا وفريقي قصارى جهدنا لنقل مجلتنا إلى مكانها الصحيح، أود أن أعرب عن امتناني لرئيس الجامعة والعميد على دعمهما المعنوي والمادي المستمر، كما أود أن أعرب عن شكري للجنة التحرير والمحررين الذين استفدت منهم كثيراً في هذا الموضوع وللحكام وللكتاب وأخيراً لفريق AVES، أقدم لكم موقعنا بملته الجديدة ومحتواه الجديد، نراكم في العدد القادم.

أ. م. ریحان كلش